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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 02/2011 
Caràcter: Ordinari 
Data: 20 de desembre de 2011 
Horari: de 19.30 a 21.30h 
Lloc: Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada 
Eusebio García Fernández, vocal del PSC 
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Antonio Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Dolores Paez Gallardo, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 
Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Párraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Iluminado Ondoño Brígido, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Cerón, vocal d’entitats regionals 
Ana Almendro Perez, vocal d’entitats educatives 
Juan Jesús Torres López, vocal del grup altres entitats 
Francisco Lobato Álvarez, vocal del grup altres entitats 
Carmen Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Antoni Vidal i Ruiz, representant de CiU (5%) 
José Giménez Hernández, representant del PP (5%) 
Pere Güell Gavilán, secretari delegat  
 
 
Altres assistents: 
 
Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics 
Jordi López Bonet, tècnic de territori del Districte 
Públic assistent  
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Absents 
 
José Rejas Piqueras, vocal de les entitats esportives 
 
Excusen l’absència: 
 
Juan Carlos Sánchez Salinas, president 
Manuel Calzado Corona, vocal del PSC 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC 
Manuel Navas Escribano, representant de l’ES (5%) 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Francisco Vera Martín, vocal de l’AV de Can Deu 
Juan Antonio Artero Siles, vocal de l’AV de La Roureda 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Miguel Ángel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Mamadou Diallo, vocal del grup altres entitats 
M. Àngels Hortelano García, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució. 
2. Ordenances i pressupost 2012. 
3. Comunicacions 
4. Torn obert de paraules 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el Sr. Ramon Burgués Salse, vocal regidor de 
la llista més votada de la ciutat, que presideix la sessió en substitució del president d’acord 
amb l’esmentat article, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Ramon Burgués excusa la no assistència del president del Consell, el senyor Juan 
Carlos Sánchez Salinas. 
 
A continuació inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia. 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució 

 
L’aprovació de l’acta de la sessió anterior es realitza per assentiment de tots els 
assistents. 

 
 

2. Ordenances i pressupost 2012. 
 

El senyor Ramon Burgués explica que el pressupost de l'Ajuntament és l'expressió 
econòmica de les voluntats polítiques de l'equip de govern. Que hi ha un consciència 
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clara que els principals problemes dels ciutadans de Sabadell són la crisi i l’atur. Amb 
aquest pressupost s’intenta que les persones afectades especialment per la crisi tinguin 
un suport social de la seva ciutat. Que el pressupost és complicat però el valora com a 
realista.  
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Jordi Ferrer, que explica mitjançant una projecció les 
principals modificacions d’ingressos i despeses d’aquest pressupost. Demana als 
assistents que si tenen qualsevol dubte que no esperin al final i que el poden 
interrompre.  
 
Comenta la complexitat d’aquest pressupost a causa de la baixada d’ingressos en 
activitats econòmiques, per activitats immobiliàries i per la incertesa de les subvencions. 
Hem de pensar que la Generalitat encara no ha presentat els pressupostos. També 
tenim la sensació que ens retallaran les subvencions, que les hem estimat en un deu 
per cent 
 
Sobre el volum del deute, explica que el deute públic espanyol és el 65,9% del PIB, 
d’aquest deute el percentatge de l’Administració central és 75,7 %, el de totes les 
Comunitats autònomes 19 % , i els 9.000 ajuntaments espanyols són un 5,3 %. 
  
El deute de l’Ajuntament de Sabadell és del 70% (sobre drets liquidats per operacions 
corrents 2012). Diu que si totes les empreses o famílies només deguessin un 70% dels 
ingressos d’un any, inclosa la hipoteca, no diríem que estan molt endeutades 
 
Els condicionats dels pressupostos municipals són crear pressupost equilibrat, sense 
dèficit, reducció dels ingressos i reducció de les despeses. 

 
Criteris que han marcat la prioritat en la despesa: 

 
• Suport a les persones i a les famílies afectades per la crisi 
• Manteniment d’una notable qualitat en els serveis 
• Suport al teixit associatiu 
• Maximitzar els recursos.  
• Prioritzem les actuacions que aporten major valor afegit 
• Assumim actuacions a nivell intern, amb personal propi 
• Estricta política de despesa en els consums i subministraments 
• Ajustar els programes a les possibilitats pressupostàries 
• Procurar incrementar els recursos externs (patrocini)  
• Reducció de les despeses de personal 
• Reducció de les despeses dels grups municipals 

 
Què fem contra l’atur?  

 
• Ocupació 
• Formació  
• Borsa treball  
• Generem oportunitats perquè les empreses s’implantin a Sabadell 
• Sol industrial 
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• Vivers d’empresa 
 

Programes de suport als emprenedors  
 

Despeses en serveis socials 
        

• Prestacions econòmiques 2012:   737.000 € 
• Beques de menjador 2012:     897.093 € 

 
 

Inversions 2012 
 

• Promoció Econòmica (Cal Molins i altres): 80.000€ 
• Centre d'Empreses Can Roqueta: 100.000€ 
• Pla de barris: 490.731€ 
• Parc Agrari i La Salut: 180.020 € 
• Residus 2.290.557€ 
• Espai i via pública: 1.355.010 € 
• Mobilitat i Transport Públic: 1.410.020 € 
• Polisportiu Olímpia 1.250.000€ 
• Camp Futbol Torre-romeu i instal·lacions esport: 250.000€ 
• Equipaments Culturals i Educatius: 575.000€ 
• Descentralització de la policia municipal 100.000 

 
Als darrers anys l’esforç inversor ens ha permès reequilibrar la ciutat de tal manera que 
tots als ciutadans tinguis els mateixos serveis públics de qualitat, visquin a la zona on 
visquin: biblioteques, espai públic, centres cívics, escoles bressol, transport públic etc. 

 
Conclusions pressupost 2012 
 
Garanteix la cohesió social, disminueix l’impacte de la crisi i l’atur, garanteix els serveis 
públics, dóna suport a la xarxa cívico-social, austeritat com a premissa per la gestió, 
racionalització de la despesa. 

 
 

3. Comunicacions 
 

No hi ha comunicacions per traslladar als membres del Consell de Districte. 
 
 

4. Torn obert de paraules 
 

El senyor Ramon Burgués obre el torn de paraules. 
 

Pren la paraula el senyor Emilio López, representant de les entitats veïnals, que 
comenta la seva total oposició a les bonificacions previstes de la taxa 3.14. No entén 
que es retiri la bonificació a les entitats. Es produeix un greuge comparatiu amb les 
associacions de veïns que tenen local propi. A partir de setembre de 2012, des de l’AVV 
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de Ca n’Oriac es plantejaran fer cursos per al proper curs. Demana una reflexió a l’equip 
de govern, ja que amb aquesta situació fan pagar els que tenen menys recursos i 
fereixen la sensibilitat de molta gent que ha lluitat per tenir bons equipaments al barri. 
 
Pren la paraula en senyor Antonio Recio, representant de les entitats veïnals. Dóna 
suport a les paraules del senyor Emilio López. Comenta que la seva associació 
(Torreguitart) també és usuària de les escoles, perquè no tenen espais adients i la 
creació dels centres cívics es va fer per aportar locals a les entitats i així cobrir les 
mancances que hi havia. Explica que amb la nova situació econòmica s’augmenten 
taxes, es redueixen subvencions, eliminació de programes ..., demana altre tipus 
d’estalvi, com que no es doblin els càrrecs. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Nortes, membre de l’AV de Sant Julià, com a públic 
assistent. Comenta que l’increment el 9,92% de la zona blava és molt desorbitat. També 
comenta que per a la implantació de la policia municipal als barris posen a la seva 
disposició el local de l’associació de veïns. 
 
Pren la paraula el senyor Pedro López, representant dels partits polítics. Explica que 
l’aplicació de la taxa 3.14 s’hauria de pensar millor. En el moment de creació dels 
centres cívics es va demanar a les diferents associacions que col·laboressin per donar 
vida als centres cívics. Les entitats donen serveis a gent molt senzilla. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Vidal, representant dels partits polítics. Diu que no 
s’hauria d’enganyar la gent dient que les taxes i impostos augmenten un 3% quan en 
realitat és un 4%. 
 
Pren la paraula la senyora Raquel Jiménez, representant de les entitats esportives. 
Comenta que l’entitat a la qual ella pertany (AE Can Deu) és una entitat sense ànim de 
lucre i que el que cobren és per pagar al monitor. Donen serveis a la gent gran que 
cobren poc. Promouen valors a través de l’esport, amb l’aplicació de la proposta de 
bonificacions de la taxa 3.14 no podran usar el centre cívic i no podran donar els serveis 
que actualment estan donant. 
 
Pren la paraula el senyor Ramon Burgués, dóna resposta a les qüestions que s’han 
anat plantejant. 
 
Explica que no totes les ordenances pugen un 3%+1%. També insisteix en les 
problemàtiques socials que condicionen (i molt) el pressupost: molt augment a serveis 
socials, problemes amb els “pirmi”, beques escoles bressol, aquest any no hi ha 
subvencions per la gent que no pot pagar. El senyor Ramon Burgués comenta també 
que a l’Ajuntament no hi ha càrrecs ni treballs doblats, que tothom fa la seva feina, que 
el salari dels polítics és un discurs molt recurrent per part d’algunes persones quan la 
situació no és molt favorable. 
 
El senyor Ramon Burgués fa referència que en alguns centres cívics es fan cursos molt 
cars. La FAV va proposar la idea que el voluntariat sigui gratuït (en l’ús dels espais). Hi 
ha barris que no poden omplir les seves activitats, només per la situació geogràfica; en 
aquests casos, quan l’activitat tingués menys de 10 participants, hi hauria una reducció 
del 75%. Tota activitat gratuïta no tindrà cap repercussió per la taxa. Si alguna entitat 
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diu que no podrà fer activitats, doncs li demana que es parli i així poder arribar a una 
solució. Les agrupacions que tenen local propi paguen el seu manteniment al 100%. De 
cara al proper any s’està estudiant l’aplicació d’una tarificació social, s’ha de buscar una 
solució. 
 
Pren la paraula el senyor Pedro López, representant dels partits polítics. Demana que 
s’ha de ser més positiu, controlar els mals usos que es pugin fer dels centres cívics i no 
retallar. Amb el voluntariat no es pot tirar endavant els cursos que programen, hi ha 
monitors que cobren molt poc, com a mínim se’ls ha de cobrir les despeses que tenen 
per venir a fer els cursos. 
 
El senyor Emilio López diu que la idea de la tarificació social li sembla molt correcta. 
També explica que a ell i a l’entitat a la qual pertany, ja els agradaria pagar despeses de 
llum, telèfon, aigua... del seu propi local. 
 
El senyor Antonio Nortes, de l’associació de veïns de Sant Julià, com a públic assistent, 
pregunta si s’ajudarà a les entitats a pagar les despeses dels locals. 
 
El senyor Antonio Recio, representant de les entitats veïnals, pregunta si l’aplicació de 
la taxa 3.14 també ho serà per a les escoles. 
 
Pren la paraula el senyor Ramon Burgués, que explica que serà difícil que es puguin 
pagar les despeses dels locals de les associacions. Un altre tema és quan cedeixen el 
local a terceres entitats. Per a l’ús de les escoles s’ha de tenir l’autorització dels 
directors, activitats vinculades a educació no pagaran, AMPA... 
 
Un senyor del públic assistent comenta que es podrien fer inversions de panells solars i 
així no es pagaria llum. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Vidal, representant dels partits polítics. Comenta que 
no li ha sorprès el pressupost, però sí la manera de presentar-lo: no s’especifiquen totes 
les partides, es retalla a partides que sempre s’han abanderat per part del govern de 
l’Ajuntament de Sabadell. Pregunta sobre el perquè no es diu que hi ha retallades. 
 
El senyor Jordi Ferrer, cap de Serveis Econòmics, explica que la presentació 
audiovisual que s’ha fet dels pressupostos s’ha fet d’una manera didàctica i reduïda, tot i 
que tota la informació s’ha fet arribar als membres del Consell de Districte en un dossier 
on consten totes les partides. No s’amaga cap informació. Tot està detallat. 
 
El pressupost baixa un 10% això vol dir que hi pot haver partides que baixen un 5% i 
d’altres que hauran de baixar un 15%. Les partides que baixen una 5% són les que es 
consideren més importants per als seus beneficiaris. Hi ha partides en què ha baixat el 
pressupost, per exemple a Salut, cal matisar que dins de Salut és contempla la gestió 
del cementiri, i en aquest cas s’ha canviat la forma de gestió, fet que ha implicat una 
reducció. 
 
La senyora Júlia Saiz, representant de les entitats culturals, planteja dubtes al contingut 
d’algunes partides, tal com Òrgans de Govern, Secretaria General, Direcció de 
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Presidència i la reducció de la despesa de personal, el senyor Jordi Ferrer dóna la 
resposta corresponent. 
 
Pren la paraula el senyor Eusebio García, representant dels partits polítics. Mostra la 
seva disconformitat en què un membre del Consell utilitzi el Ple per dir que la 
presentació d’aquests pressupostos no és clara.  
 
El senyor Antonio Nortes, de l’associació de veïns de Sant Julià, com a públic assistent, 
pregunta per què els diners que es destinen a l’Olímpia no es destinen a l’asfalt d’alguns 
carrers de Sant Julià. El senyor Jordi Ferrer respon que hi ha diners que provenen de 
subvencions i només es poden aplicar en l’objecte de la subvenció, no es poden derivar. 
Tot i que no hi ha subvencions a cost zero. 
 
Pren la paraula el senyor Francisco Lobato, representant d’altres entitats. Expressa que 
no li agrada l’actitud de paraules de crítica vers les persones que vénen a informar els 
membres del consell sobre els diferents temes que es plantegen. 
 
Pren la paraula el senyor José Giménez, representant dels partits polítics. Comenta que 
abona les paraules del senyor Francisco Lobato. 

 
Atès que no hi ha mes preguntes, el senyor Burgués dona les gràcies als assistents per les 
seves aportacions.  
 
 
El president delegat aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta 
acta. 

 
El secretari delegat     Vist i plau 

       El president delegat 
 
 
 


